
Входить до складу депутатської групи «Партія «За майбутнє». 

Facebook: Ірина Констанкевич – офіційна сторінка

ЗВІТУЮ ПЕРЕД 
СВОЇМИ ВИБОРЦЯМИ 
Травень 2020 року

КОНСТАНКЕВИЧ 
ІРИНА МИРОСЛАВІВНА –
народний депутат України VIII та IX скликань.

 3415-1 – «Про внесення змін до Закону України 
«Про Регламент Верховної Ради України» 
щодо відновлення конституційних прав 
народних депутатів України як суб’єктів права 
законодавчої ініціативи»; 

 3466 – «Про внесення змін до Закону України 
«Про захист населення від інфекційних 
хвороб» (щодо соціальних гарантій медичним 
та іншим працівникам, зайнятим у сфері 
захисту населення від інфекційних хвороб, та 
членам їхніх сімей); 

 3472 – «Про відзначення 150-річчя з дня 
народження Василя Стефаника (14 травня 
2021 року)»; 

 3518 – «Про внесення змін до Закону України 
«Про природно-заповідний фонд України». 

4 ЗАРЕЄСТРОВАНІ 
ЗАКОНОПРОЄКТИ

(В ТОМУ ЧИСЛІ У СПІВАВТОРСТВІ) 

ЗУСТРІЧЕЙ 
З ВИБОРЦЯМИ 

19
ЗАПИТІВ, 

ЗВЕРНЕНЬ, 
ЛИСТІВ

29
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Захист прав 
чорнобильців 
Право на щомісячну грошову допомогу 
у зв’язку з обмеженням споживання 
продуктів харчування місцевого 
виробництва та особистого підсобного 
господарства чорнобильці вимушені 
відстоювати в суді. 

Як повідомили у своєму зверненні до 
Ірини Констанкевич депутати Маневицької 
райради, лише в Маневицькому районі таких 
31 тисяча осіб. 

Зазначену норму було скасовано Зако-
ном України «Про внесення змін та визнан-
ня такими, що втратили чинність, деяких 
законодавчих актів України» від 28 грудня 
2014 року № 76-VIII. Однак Конституційний 
суд рішення в частині щодо цієї виплати ви-
знав неконституційним.

У той же час відсутні нормативні акти, які 
регулювали б розміри, порядок нарахуван-
ня та виплати зазначеної вище щомісячної 
грошової допомоги. У результаті в управлінь 
соціального захисту відсутня передбачена 
законодавством України можливість для 
здійснення нарахування і виплати відповід-
ної грошової допомоги з 17 липня 2018 року.

За період з початку 2020 року до 15 травня 
до управління соціального захисту населення 
Маневицької райдержадміністрації надійшло 
117 рішень Волинського окружного адміністра-
тивного суду, якими задоволено позовні ви-
моги громадян в цій категорії справ. Сума за-
боргованості перед жителями Маневицького 
району за рішеннями суду становить 590 241 
гривню. Аналогічна ситуація і в Камінь-Кашир-
ському та Любешівському районах.

Щодо розв’язання цієї проблеми Ірина 
Констанкевич скерувала депутатський запит 
до Прем’єр-міністра України Дениса Шмигаля. 

У Ківерцях 
вшанували жертв 
Другої світової війни

ЗВІТУЮ ПЕРЕД СВОЇМИ ВИБОРЦЯМИ

Своїх зобов’язань перед 
споживачами не виконує 

надавач послуг – Ківерцівська 
дільниця водопостачання ВП 
«Рівненсько-Тернопільське 
територіальне управління» філії 
«БМЕС» АТ «Укрзалізниця».

 Окрім того, нинішній надавач послуг від-
мовляється ремонтувати порив труб, потреба 
в чому виникає кілька разів на місяць, адже 
мережі давно зношені. Для врегулювання си-
туації систему водопостачання слід передати у 
комунальну власність міста. Щодо цього міськ-
рада неодноразово зверталася до власника 
водогону АТ «Українська залізниця», Кабміну, 
профільних міністерств. Однак на проблему не 
реагували.

Народна депутатка Ірина Констанкевич 
скерувала депутаські запити до очільника уря-

ду Дениса Шмигаля, міністра інфраструктури 
України Владислава Криклія та до в.о. голови 
правління АТ «Українська залізниця» Івана 
Юрика, у яких вимагає вжити заходів для пере-
дання централізованої системи водопостачан-
ня, що перебуває на балансі АТ «Укрзалізни-
ця», в комунальну власність міськради.

Ківерчани скаржаться на постійні 
перебої з водопостачанням

Представники волинської 
обласної та луцької міської 
влади, народні депутати від 
Волині 8 травня вшанували 
в Луцьку усіх, хто віддав 
життя в Другій світовій 
війні. Захід відбувся з 
мінімальною кількістю 
учасників та без промов на 
меморіальному комплексі 
«Вічна слава».

Також Ірина Мирославівна 
взяла участь у презентації 
результатів опитування 
«Парламент очима молоді: 
бачення та очікування». 
Учасниками опитування стали 
500 респондентів, мешканців 
Волині, віком 18-35 років.

Проєкт «Доступно про парламентаризм» 
реалізовує громадська організація «Волинська 
правнича школа» в межах Програми USAID 
«РАДА: відповідальність, підзвітність, демо-
кратичне парламентське представництво», 
що виконується Фондом Східна Європа.
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Ірина Констанкевич 
стала гостею онлайн-
заходів для молоді – 
«живих бібілотек». 
Участь у них взяли 
активісти проєкту 
«Доступно про 
парламентаризм», 
серед яких – 
представники районів 
23-го округу. 

Під час «живої бібліотеки» з Іриною Констанкевич, головою 
Прилісненської ОТГ Ігорем Терещенком, його заступником 
Олексієм Гнатюком, головою Сошичненської ОТГ Світланою 
Сидорук спілкувалися про децентралізацію та роль народного 
депутата у розв’язанні проблем громад. 
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Головні теми у травні 

В Україні утворилася нова 
політична партія – «За 

майбутнє». Її очолив народний 
депутат Ігор Палиця. Установчий 
з’їзд нової політичної сили 
відбувся 20 травня.

Виступаючи на ньому, лідер партії Ігор 
Палиця наголосив: «За майбутнє» об’єднала 
людей з історіями власного успіху в господарю-
ванні та управлінні. Депутати-мажоритарники, 
які входять до однойменної групи «За майбут-

нє» у Верховній Раді, представляють інтереси 
понад 4,5 млн виборців.

«Ми рік чекали змін на краще – на поліпшен-
ня життя людей, на покращення бізнес-клімату, 
на наведення ладу в правоохоронній системі. 
Але минув рік, а змін на краще ми не побачили. 
Як депутати-мажоритарники ми несемо відпові-
дальність перед своїми виборцями, знаємо їхні 
проблеми і захищаємо. Тому йтимемо на місце-
ві вибори й будемо працювати над змінами для 
всієї країни. Люди мають знати, що вони – госпо-
дарі на своїй землі», – зазначив Ігор Палиця. 

ЗВІТУЮ ПЕРЕД СВОЇМИ ВИБОРЦЯМИ

Партія «За майбутнє» об’єднала 
нардепів-мажоритарників

Підтримка 
креативних індустрій
Через карантин економіка перебуває 
під значним тиском. Щоденно малий 
та середній бізнес зазнають втрат. 
Не є винятком і сфера культури та 
креативних індустрій.

За оцінками експертів, втрати доходу 
суб’єктами господарювання в сфері куль-
тури, креативних індустрій та туризму за 
період з 16 березня до 1 травня 2020 року – 
5,8-8,7 мільярда гривень.

Запровадження ефективних механіз-
мів надання державної допомоги в кри-
зовий період допоможе значно скоротити 
негативні наслідки пандемії і для сфери 
культури загалом, і для усіх пов’язаних з 
нею сфер економіки. Через карантин куль-
турний розвиток у регіонах практично па-
ралізований. Комітет з питань гуманітарної 
та інформаційної політики розробив зако-
нопроєкт 3377 щодо державної підтримки 
сфери культури та креативних індустрій.

Ірина Констанкевич під час розгляду 
цього законопроєкту закликала парламен-
тарів підтримати усіх творчих працівників, 
проголосувавши за нього. Верховна Рада 
підтримала законопроєкт за основу. За 
проголосували 260 нардепів. 

Відзначення 150-річчя 
з дня народження 
Лесі Українки 

Вже два роки минуло відтоді, як було 
ухвалено Постанову Верховної Ради про 
відзначення ювілею видатної письменниці 
та громадської діячки Лесі Українки. Але за 
цей час урядовці в цьому напрямку нічого 
так і не зробили. Ще одне болюче питання – 
руйнація автентичних будинків Косачів, які 
входять до комплексу Колодяжненського 
літературно-меморіального музею, потреба 
в ремонті Новоград-Волинського літератур-
но-меморіального музею Лесі Українки. 

Під час засідання Комітету з питань гу-
манітарної та інформаційної політики Ірина 
Констанкевич вкотре звернулася з питанням 
щодо створення оргкомітету з відзначення 
150-річчя Лесі Українки. Його адресувала 
т.в.о. міністра культури та інформаційної по-
літики Світлані Фоменко, яка, своєю чергою, 
запевнила, що організаційний склад коміте-
ту з питань підготовки та проведення захо-
дів щодо відзначення на державному рівні 
150-річчя з дня народження Лесі Украінки та 
питання щодо фінансування ремонтів музе-
їв буде залагоджено найближчим часом. 

Розпочато обговорення 
законопроєкту, яким вносять зміни 
до чинного Закону України «Про 
бібліотеки і бібліотечну справу». 
Бібліотекам потрібен новий Закон, 
про потребу в ухваленні якого 
наголошують з 2010 року. 

Йдеться передусім про публічні бібліотеки, 
які мають бути в кожній територіальній громаді. 
Крім того, їх має підтримувати держава. Однак 
у запропонованому до розгляду законопроєкті 
не виокремлено дитячі бібліотеки. 

Для того щоб вивчити питання, Ірина Кон-
станкевич ініціювала фокус-групу з бібліотека-
рями Волинської обласної дитячої бібліотеки, 
а також представниками з районів. Обговорили 
положення законопроєкту і, зокрема, питання 
дитячих бібліотек.

«Переконані, що дитячі бібліотеки мають 
функціонувати як окремі установи. Вони допо-
магають юним читачам формувати інформацій-
ну культуру, а також є скарбницями духовнос-
ті», – наголошує Ірина Констанкевич. 

Дитячі бібліотеки мусять бути! 
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Наприкінці минулого року у Ківерцях напе-
редодні Святого Миколая відкрили для малень-
ких читачів оновлену дитячу бібліотеку. 

Книгозбірня забезпечена всім необхідним – 
новими меблями, комп’ютерами, окремим вхо-
дом.

Це ще раз підтверджує важливість функ-
ціонування дитячих бібліотек як самостійних 
установ. Органи місцевого самоврядування го-
тові їх підтримувати, адже розуміють, наскільки 
значимими для розвитку дітей є бібліотеки.

Ківерцівська районна дитяча бібліотека 
працює вже 72 роки! 
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Головні теми у травні 

Комітет з питань 
гуманітарної та 
інформаційної політики 
20 травня провів виїзне 
засідання на Київській 
студії хронікально-
документальних фільмів 
«Укркінохроніка» та ДП 
«Національна кінематека 
України».

Засідання стало реакцією на звернен-
ня від культурної спільноти у зв’язку з кри-
тичною ситуацією можливого доведення 
до банкрутства цих підприємств.

На території ДП «Укркінохроніка» роз-
ташований унікальний документальний 
кінофонд, а ДП «Національна кінематека 
України» володіє зібранням кіноматеріалів, 
цінність яких з часом тільки зростає.

Проте ситуація тут жахлива, унікальні 
кіноплівки повністю занедбані, аудит не 
проведено. Студії доведені до банкрут-
ства, накопичено борги за комунальні по-
слуги, унікальний фільмфонд розкрадають, 
а частину майна відчужують під комерційну 
забудову через налагоджені схеми.

Важко повірити, що такі безцінні куль-
турні надбання знищуються державою. 

За результатами засідання Комітет 
вирішив з приводу цієї ситуації звернутися 
до Міністра внутрішніх справ України Арсе-
на Авакова, Генпрокуратури, Державного 
бюро розслідувань та Нацполіції. 

«Треба визначити пріоритети, куди і 
як ми рухаємося. Адже освічене суспіль-
ство розуміє пріоритетність культурних 
напрямків як визначальних для гумані-
тарних горизонтів. Зниження рівня освіти, 
культурного розвитку неминуче призведе 
до цивілізаційної периферії. Без програм і 
проєктів широкого гуманітарного змісту ми 
не маємо майбутнього. Нинішні урядовці 
демонструють відсутність культурних та 
гуманітарних горизонтів.

Те, що відбувається з Центром Довжен-
ка, «Укркінохронікою», «Національною 
кіноматикою», багатьма іншими культурни-
ми інституціями, свідчить про гуманітарну 
кризу нашого «не нашого» уряду», – наго-
лошує Ірина Констанкевич. 

Про децентралізацію та 
роль народного депутата 

у розв’язанні проблем ОТГ 
йшлося під час онлайн-заходу в 
рамках проєкту «Доступно про 
парламентаризм».

«Децентралізація – одна з головних реформ, 
що була започаткована урядом ще у 2014 році. 
Громади мали кілька років для того, щоб добро-
вільно об’єднатися, визначитися щодо свого ад-
міністративного центру, економічно-фінансових 
та адміністративних можливостей. Отже, п’ять 
років – це оптимальний час для старту. У ниніш-
ньому році до місцевих виборів уряд запланував 
завершити цей етап, сформувавши ОТГ на всій 
території України. Десь створено нові громади, 
інші, на думку урядовців, малоспроможні, доєд-
нуються до більш потужних. Головна причина – 
дефіцит фінансових ресурсів. На жаль, Кабінет 
Міністрів «оптимізував» і три громади 23 округу, 
які утворилися в попередні роки й почали роз-
виток (загалом по Волині таких понад 20) – Гу-
то-Боровенську, Тростянецьку та Жидичинську. 
Тепер вони будуть приєднані до інших ОТГ. З 
цього приводу я надсилала віповідні запити та 
звернення, але ці пропозиції не були враховані 
Урядом. Вони категоричні у баченні цих проце-
сів. Ускладнило ситуацію і ручне регулювання 
державою доходної частини бюджетів ОТГ в 
поточному році. Це унеможливило реалізацію 
запланованих проєктів та елементарне плану-
вання розвитку громад», – зауважила Ірина Кон-
станкевич.

На її думку, те, що у громад збиралися 
забрати акциз, позбавило б їх значних над-
ходжень. Депутати-мажоритарники відстояли 
залишення надходжень від акцизного податку 

У травні Ірина Констанкевич разом з 
колегами працювали над розробкою 
законопроєкту щодо посилення 
відповідальності за забруднення 
навколишнього середовища. 
Загалом це зміни до Кодексу про 
адміністративні правопорушення та 
Кримінального кодексу. Вони суттєво 
збільшують штрафи, додаються також 
і громадські роботи.

Документом запропоновано збільшити штра-
фи за псування сільськогосподарських земель, їх 
забруднення до 24 тис. грн для громадян та до 
30 тис. грн для підприємців.

За захоронення необроблених побутових 
відходів для громадян штраф складатиме до 
23 тис. грн, для підприємців – більш як 30 тис. грн. 

За забруднення навколишнього 
середовища – високі штрафи!

«І найголовніше, цей законопроєкт – це 
спільна робота зі студентами-учасниками 
проєкту «Доступно про парламентаризм». 
Я дуже вдячна молодим людям за важливі 
ініціативи», – зазначила на своїй сторінці у 
«Фейс буці» Ірина Констанкевич. 

«Уряд має повернутися обличчям 
до місцевого самоврядування»

до місцевих бюджетів.
«Якби мажоритарники не об’єдналися 

навколо того, щоб зберегти бюджети громад, 
було б дуже сутужно, – додала парламен-
тар. – Однак Уряд позбавив ОТГ інфраструк-
турної субвенції. Ці кошти громади могли ви-
користати на будівництво доріг, садочків тощо. 
Та й багато інших позицій, які підживлювали 
б ОТГ, в бюджеті відсутні. Цим Уряд запускає 
процеси, зворотні до децентралізації – він цен-
тралізує у столиці всі кошти. Я вважаю, що це 
неправильно. Уряд має повернутися обличчям 
до місцевого самоврядування. Майбутнє Украї-
ни як держави напряму залежить від того, як ми 
розбудуємо об’єднані територіальні громади та 
наскільки зробимо їх економічно сильними».

Окрім того, Ірина Констанкевич разом з 
однодумцями відстоювала кошти, передбачені 
для ОТГ у Держбюджеті-2020. Їх уряд хотів ске-
рувати до Стабілізаційного фонду, створеного 
для забезпечення потреб у боротьбі та протидії 
COVID-19. 

Згідно із 
Перспективним 
планом 
  формування 
    територій 
      громад, 
     затвердженим 
     урядовою 
     постановою, 

-

          на Волині буде 
             53 ОТГ. Вибори їх 
            очільників та 
депутатів відбудуться 
вже цієї осені.
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